

**Kamer
van Volksvertegenwoordigers**

ZITTING 1968-1969

29 APRIL 1969

WETSVOORSTEL

tot wijziging van de wetgeving betreffende het speciaal onderstandfonds en houdende inzonderheid uitbreiding tot de ten huize gesekwestreerde geesteszieke kinderen van de voordelen van de wetgeving betreffende de gebrekkigen en vermindert.

TOELICHTING

DAMES EN HEREN,

De ouders of de wettige vertegenwoordiger van een geestelijk gehandicapt kind, dat niet in een speciale instelling voor geestesgestoorden bestendig is ondergebracht en dat, zowel in het belang van de gezondheid van de zieke als in dat van de openbare veiligheid noodzakelijkerwijze in het gezin wordt verpleegd (art. 25 van de wetten van 28 december 1873, 25 januari 1874 en 14 juni 1920 op de behandeling der geestesgestoorden), hebben recht op een dagelijke vergoeding. Thans bedraagt deze tussenkomst ten hoogste 40 F. Dit schamele bedrag wordt dan nog toegestaan of geweigerd door het Onderstandfonds nadat de ouders tijdrovende en zelfs vernederende administratieve formaliteiten hebben vervuld.

Deze vergoeding voor sekwestratie aan huis is ongetwijfeld een maatregel die door de wetgever anders was bedoeld, maar in een hulp aan sociale gevallen werd omgezet.

Dit probleem kan worden opgelost mede dank zij de opneming van bedoelde gesekwesteerden in de categorie der geestelijk gehandicapten; aldus zouden ook zij kunnen genieten van het ten bate van de gebrekkigen en vermindert, blinden, doven en stommen bestaande uitkeringstelsel. Zoals dit bij wet werd ingericht, in het kader van de aan de Minister van Sociale Voorzorg toevertrouwde attributies.

Het betreft hier een sociaal probleem bij uitstek, daar de ouders van geestesgestoorde kinderen veel offers moeten brengen : de moeder is aan huis gebonden en kan dikwijls om die reden niet uit werken gaan; de geestesstoornis bij het kind gaat dikwijls ook gepaard met fysische handicaps (bv. bij de zgn. « Mongoolse » types); permanente geneeskundige zorgen zijn vereist, enz...

Derhalve is het gewenst, ten voordele van de hier bedoelde ten huize gesekwestreerde geesteszieke kinderen, de huidige ontoereikende tussenkomst van overheidswege

**Chambre
des Représentants**

SESSION 1968-1969

29 AVRIL 1969

PROPOSITION DE LOI

modifiant la loi relative au Fonds spécial d'assistance et étendant aux enfants malades mentaux séquestrés à domicile les avantages accordés par la loi sur les estropiés et mutilés.

DEVELOPPEMENTS

MESDAMES, MESSIEURS,

Les parents ou le représentant légal d'un enfant mentalement handicapé qui n'est pas placé en permanence dans une institution spéciale pour malades mentaux et qui, dans l'intérêt de sa santé comme dans celui de la sécurité publique, est nécessairement soigné à domicile (art. 25 des lois des 28 décembre 1873, 25 janvier 1874 et 14 juin 1920 sur le traitement des malades mentaux) ont droit à une allocation quotidienne. À l'heure actuelle, cette intervention s'élève à 40 F au maximum. Cette somme modique est accordée ou refusée par le Fonds d'Assistance après que les parents aient accompli des formalités administratives longues et même humiliantes.

Il ne fait pas l'ombre d'un doute qu'aux yeux du législateur cette allocation pour séquestration à domicile avait une autre destination et qu'elle a été transformée en une aide dans des cas sociaux.

Ce problème peut être résolu notamment en incorporant les séquestrés visés dans la catégorie des handicapés mentaux; de cette manière, ils pourraient également bénéficier du régime d'allocations existant en faveur des estropiés et mutilés, aveugles, sourds et muets, tel qu'il est organisé par la loi dans le cadre des attributions confiées au Ministre de la Prévoyance sociale.

Il s'agit d'un problème social par excellence, étant donné que les parents des enfants malades mentaux doivent consentir beaucoup de sacrifices : la mère ne peut quitter son domicile et, pour cette raison, ne peut souvent travailler ailleurs; la maladie mentale de l'enfant s'accompagne souvent de handicaps physiques (par exemple, mongolisme); des soins médicaux permanents sont requis, etc...

Dans ces conditions, il est souhaitable de remplacer éventuellement l'intervention actuellement insuffisante des pouvoirs publics en faveur de ces enfants malades mentaux

eventueel te vervangen door een statuut van sociaal gerechtigde; een dergelijke maatregel zou trouwens voor ouders en kinderen ook een morele herwaardering betekenen.

De hierna voorgestelde wijziging in de wetgeving betreffende het speciaal onderstandsfonds strekt ertoe de thans aan de ten huize gesekwestreerden toegekende toelage op te heffen.

De voorgestelde wijziging in de wetgeving betreffende de gebrekkigen en verminken stelt die geestesgestoorden gelijk met eerstgenoemden, wat de toepassing van de samengeordende wetten voor deze categorieën van sociaal gerechtigden betreft.

Er zij genoteerd dat de door ons voorgestelde tekst op alle ten huize gesekwestreerde geestesgestoorden van toepassing is.

Immers, alhoewel onze aandacht door de belanghebbende kringen in de eerste plaats gevestigd werd op het lot van de geestesgestoorde kinderen en hun ouders mag het niet zijn dat er een discriminatie tot stand komt tussen de bedoelde geestesgestoorden naargelang van hun leeftijd, nl. tussen degenen die als kinderen en degenen die niet als kinderen zouden worden beschouwd. De toestand van alle belanghebbenden en van de gezinnen die de zorg ervoor op zich nemen, waardoor zij in een familiaal milieu en in de hun vertrouwde omgeving kunnen blijven, getuigt van een zodanige edelmoedigheid dat hij de verlening van een sociaal statuut in hoofde van de bedoelde zieken ten volle wettigt.

séquestrés à domicile par un statut de bénéficiaires sociaux; cette mesure constituerait en outre une revalorisation morale pour les parents et leurs enfants.

La modification à la législation relative au Fonds spécial d'assistance proposée ci-après tend à supprimer l'allocation actuellement octroyée aux malades mentaux séquestrés à domicile.

La modification proposée à la législation relative aux estropiés et mutilés assimile ces malades mentaux aux estropiés et mutilés pour l'application des lois coordonnées relatives à cette catégorie de bénéficiaires sociaux.

Il y a lieu de noter que le texte que nous proposons s'applique à tous les malades mentaux séquestrés à domicile.

En effet, bien que les milieux intéressés aient attiré notre attention en premier lieu sur le sort des enfants malades mentaux et sur celui de leurs parents, il ne peut établir une discrimination d'après l'âge entre les malades mentaux en question, c'est-à-dire entre ceux qui seraient considérés comme des enfants et ceux qui ne le seraient pas. La situation que connaissent l'ensemble des intéressés et les familles qui en prennent soin — situation qui permet aux malades de rester dans leur milieu familial et dans leur cadre de vie habituel — témoigne d'un esprit de générosité tel qu'il justifie à suffisance l'octroi d'un statut social aux malades visés par la présente proposition.

H. GOEMANS.

WETSVOORSTEL

Artikel 1.

Artikel 3, § 1, 1°, van de wet van 27 juni 1956 betreffende het Speciaal Onderstandfonds wordt vervangen door de volgende bepaling :

« 1° de kosten van onderhoud en behandeling der krankzinnige behoeften.

Alleen de in uitvoering van artikel 7 van de wet van 18 juni 1850 gewijzigd bij de wet van 28 december 1973, samengeordend bij het koninklijk besluit van 25 januari 1874, om een andere reden dan seniele kindsheid in een krankzinnengesticht opgenomen behoeften, worden als krankzinnig beschouwd. »

Art. 2.

Artikel 3, 3°, van het koninklijk besluit van 3 februari 1961 houdende coördinatie van de wetsbepalingen betreffende de gebrekkigen en verminken wordt opgeheven.

Art. 3.

Artikel 4, 2°, van hetzelfde koninklijk besluit wordt door de volgende bepaling aangevuld :

« De minimumleeftijd is niet toepasselijk op de ten huize gesekwestreerde geesteszieken ».

1 april 1969.

PROPOSITION DE LOI

Article premier.

L'article 3, § 1^{er}, 1^o, de la loi du 27 juin 1956 relative au Fonds spécial d'assistance est remplacé par la disposition suivante :

« 1^o les frais de l'entretien et du traitement des indigents atteints d'aliénation mentale.

Ne sont considérés comme atteints d'aliénation mentale que les indigents qui ont été admis dans un asile d'aliénés en exécution de l'article 7 de la loi du 18 juin 1850, modifiée par la loi du 28 décembre 1873, coordonnées par l'arrêté royal du 25 janvier 1874, pour une autre cause que la démence sénile. »

Art. 2.

L'article 3, 3^o, des lois relatives aux estropiés et mutilés, coordonnées par arrêté royal du 3 février 1961 est abrogé.

Art. 3.

L'article 4, 2^o, des mêmes lois coordonnées est complété par la disposition suivante :

« L'âge minimum n'est pas applicable aux malades mentaux séquestrés à domicile. »

1^{er} avril 1969.

H. GOEMANS,
L. SELS,
E. RASKIN,
H. VERDUYN,
M. COPPIETERS.